

Technical and Bibliographic Notes / Notes techniques et bibliographiques

The Institute has attempted to obtain the best original copy available for filming. Features of this copy which may be bibliographically unique, which may alter any of the images in the reproduction, or which may significantly change the usual method of filming are checked below.

- Coloured covers / Couverture de couleur
- Covers damaged / Couverture endommagée
- Covers restored and/or laminated / Couverture restaurée et/ou pelliculée
- Cover title missing / Le titre de couverture manque
- Coloured maps / Cartes géographiques en couleur
- Coloured ink (i.e. other than blue or black) / Encre de couleur (i.e. autre que bleue ou noire)
- Coloured plates and/or illustrations / Planches et/ou illustrations en couleur
- Bound with other material / Relié avec d'autres documents
- Only edition available / Seule édition disponible
- Tight binding may cause shadows or distortion along interior margin / La reliure serrée peut causer de l'ombre ou de la distorsion le long de la marge intérieure.
- Blank leaves added during restorations may appear within the text. Whenever possible, these have been omitted from filming / Il se peut que certaines pages blanches ajoutées lors d'une restauration apparaissent dans le texte, mais, lorsque cela était possible, ces pages n'ont pas été filmées.
- Additional comments / Commentaires supplémentaires:

Text in English and French.
Texte en anglais et en français.

L'Institut a microfilmé le meilleur exemplaire qu'il lui a été possible de se procurer. Les détails de cet exemplaire qui sont peut-être uniques du point de vue bibliographique, qui peuvent modifier une image reproduite, ou qui peuvent exiger une modification dans la méthode normale de filmage sont indiqués ci-dessous.

- Coloured pages / Pages de couleur
- Pages damaged / Pages endommagées
- Pages restored and/or laminated / Pages restaurées et/ou pelliculées
- Pages discoloured, stained or foxed / Pages décolorées, tachetées ou piquées
- Pages detached / Pages détachées
- Showthrough / Transparence
- Quality of print varies / Qualité inégale de l'impression
- Includes supplementary material / Comprend du matériel supplémentaire
- Pages wholly or partially obscured by errata slips, tissues, etc., have been refilmed to ensure the best possible image / Les pages totalement ou partiellement obscurcies par un feuillet d'errata, une pelure, etc., ont été filmées à nouveau de façon à obtenir la meilleure image possible.
- Opposing pages with varying colouration or discolourations are filmed twice to ensure the best possible image / Les pages s'opposant ayant des colorations variables ou des décolorations sont filmées deux fois afin d'obtenir la meilleure image possible.

This item is filmed at the reduction ratio checked below / Ce document est filmé au taux de réduction indiqué ci-dessous.

10x	14x	18x	22x	26x	30x
			<input checked="" type="checkbox"/>		

12x

16x

20x

24x

28x

32x

HOUSE OF ASSEMBLY.

Friday, 23d February 1827.

RESOLVED, That His Excellency the Governor in Chief's Messages of the Thirty-first January last, relating to the Receiver General and to Sir *Francis Burton*, with the Documents accompanying the same, and the Bill for appointing certain Commissioners to inspect the Books of the Receiver General and to settle and adjust the Public Accounts and for other purposes, be referred to a Committee of Five Members, to examine the same, and report thereon with all convenient speed, with power to send for Persons, Papers and Records.

Ordered, That Mr. *Curillier*, Mr. *Neilson*, Mr. *Taschereau*, Mr. *Berthelot* and Mr. *Blanchet* do compose the said Committee.

Attest.

W.M. LINDSAY,
Ck. Assy.

Monday, 5th March 1827.

Ordered, That the said Committee have leave to report from time to time.

Attest.

W.M. LINDSAY,
Ck. Assy.

HOUSE OF ASSEMBLY,

COMMITTEE ROOM,
Monday, 5th March 1827.

In Committee on the above Order of Reference.

PRESENT :—Messrs. *Taschereau*, *Berthelot*, *Neilson*, *Curillier* and *Blanchet*.

CHAMBRE D'ASSEMBLEE,

Vendredi, 23 Février 1827.

RESOLU, Que les Messages de Son Excellence le Gouverneur en Chef du Trente-et-un Janvier dernier, relativement au Receveur-Général et à Sir Francis Burton, avec les Documens qui les accompagnent, et le Bill pour nommer certains Commissaires aux fins d'inspecter les Livres du Receveur-Général, établir et régler les Comptes Publics, et pour autres objets, soient référés à un Comité de Cinq Membres, pour en faire rapport avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir Personnes, Papiers et Records.

Ordonné, Que Mr. Cuvillier, Mr. Neilson, Mr. Taschereau, Mr. Berthelot et Mr. Blanchet composent ledit Comité.

Atteste.

P. E. DESBARATS,
Greff. Asst.

Lundi, 5 Mars 1827.

Ordonné, Que ledit Comité ait pouvoir de faire rapport de tems à autre.

Attesté.

P. E. DESBARATS,
Greff. Asst.

CAAMBRE D'ASSEMBLEE,

CHAMBRE DE COMITE',

Lundi, 5 Mars 1827.

En Comité sur l'Ordre de Référence ci-dessus.

PRESENS :—Messieurs *Taschereau, Berthelot, Neilson, Cuvillier et Blanchet.*

Mr. *Cuvillier* called to the Chair.

Read the Order of Reference, and the Message of His Excellency the Governor in Chief of the Thirty-first January One thousand eight hundred and twenty-seven, relative to Sir *Francis Burton*.

A Draft of a Report on the subject matter of the said Message was submitted to the Committee, and adopted by a Majority, Mr. *Taschereau* dissenting, and is as followeth :

FIRST REPORT.

Your Committee have given to the Message of His Excellency the Governor in Chief, of the Thirty-first January last, respecting His Excellency the Lieutenant Governor Sir *Francis Burton*, all the attention which the importance of the matter referred required.

It appears to your Committee, by that Message, that His Excellency has thought proper to request of His Majesty's Government an explanation respecting a Dispatch addressed to Sir *Francis Burton*, (but received after his departure from this Province,) relating to a previous Dispatch addressed to him of the fourth June One thousand eight hundred and twenty-five.

That His Excellency Sir *Francis Burton* arrived in England in November One thousand eight hundred and twenty-five, and as the Dispatch in question must have issued from the Colonial Office before his arrival, it must have reached His Excellency the Governor in Chief before the fourteenth March One thousand eight hundred and twenty-six, on which day it pleased His Excellency to give your Honourable House communication of that of the Fourth June One thousand eight hundred and twenty-five.

That your Honourable House, deeming it of vital importance to ascertain whether His Majesty's Government had not been induced to entertain a different opinion relative to the Supply Bill passed in the Session of One thousand eight hundred and twenty-five, from that which was expressed in the Dispatch of the Fourth June of that year, did, on the Third of February last,

Mr. *Cuvillier* appellé à la Chaire.

Lu l'Ordre de Référence, et le Message de Son Excellence le Gouverneur en Chef du Trente-et-un Janvier Mil huit cent vingt-sept, qui a rapport à Sir *Francis Burton*.

Un Projet de Rapport sur le sujet dudit Message a été soumis au Comité, et adopté par la Majorité, à l'exception de Mr. *Taschereau*, et il est comme suit :

PREMIER RAPPORT.

Votre Comité a donné au Messsage de Son Excellence le Gouverneur en Chef, du Trente-et-un Janvier dernier, relativement à Son Excellence le Lieutenant-Gouverneur Sir *Francis Burton*, toute l'attention qu'exigeoit l'importance de l'objet qui lui étoit référé.

Il paroît à votre Comité, par ce Message, que Son Excellence a cru devoir demander au Gouvernement de Sa Majesté une Explication sur une Dépêche adressée à Sir *Francis Burton*, (mais reçue après son départ de cette Province.) ayant rapport à une Dépêche antérieure à lui adressée, du Quatre Juin Mil huit cent vingt-cinq.

Que Son Excellence Sir *Francis Burton* étant arrivé en *Angleterre* dans les premiers jours de Novembre Mil huit cent vingt-cinq, et la Dépêche en question ayant dû être émanée du Bureau des Colonies avant son arrivée, a dû parvenir à Son Excellence le Gouverneur en Chef avant le Quatorze Mars Mil huit cent vingt-six, jour auquel il a plu à Son Excellence donner à votre Honorable Chambre communication de celle du Quatre Juin Mil huit cent vingt-cinq.

Que votre Honorable Chambre convaincue qu'il étoit essentiellement important de s'assurer si les Ministres de Sa Majesté n'avoient pas pu être induits à envisager le Bill de Subside passé dans la Session de Mil huit cent vingt-cinq, d'une manière différente de celle exprimée dans la Dépêche du Quatre Juin de la même année, présenta, le Trois de Février dernier, une

present an Address to the Governor in Chief, praying His Excellency would be pleased to lay before the House a Copy of the Dispatch addressed to Sir *Francis Burton*, but received after his departure, to which Address His Excellency replied as follows :

“ Gentlemen,

“ I have communicated to the House of Assembly
 “ the substance of the Dispatches which I have receiv-
 “ ed on this Subject from His Majesty’s Secretary of
 “ State. I feel every disposition to give the fullest
 “ information to the House on matters of Public Inter-
 “ rest, but I must decline to lay before the Public the
 “ Correspondence of His Majesty’s Minister with the
 “ Executive Government of the Province. I think
 “ such a course objectionable in general; and, in this
 “ particular case, inexpedient.”

DALHOUSIE.”

Your Committee are of opinion that your Honourable House, in requesting further information as to the sentiment of His Majesty’s Government respecting the Supply Bill of One thousand eight hundred and twenty five, never for a moment entertained an intention of calling for a justification of the Lieutenant-Governor in giving the Royal Assent to that Bill, the conduct of His Excellency in that particular, as well as in the whole of His Administration of this Government, being such, as in the opinion of your Committee, must secure to him the approbation of Our Most Gracious Sovereign, and the gratitude, affection and respect of all classes of His Majesty’s Subjects in this Province.

That by refusing to comply with the Address of this House of the Third February last, praying to have Communication of the Dispatch relative to the Supply Bill, addressed to Sir *Francis Burton*, but received after his departure from the Province, His Excellency the Governor in Chief puts it out of the power of this House to proceed with that full knowledge of the sen-

Adresse à Son Excellence le Gouverneur en Chef, le priant de vouloir bien mettre devant cette Chambre Copie de la Dépêche adressée à Sir *Francis Burton*, mais reçue après son départ de cette Province, à laquelle Adresse il plut à Son Excellence de faire la Réponse suivante :

“ Messieurs,

“ J'ai communiqué à la Chambre d'Assemblée la substance des Dépêches que j'ai reçues touchant ce sujet du Secrétaire d'Etat de Sa Majesté. Je suis toujours disposé à donner à l'Assemblée la plus ample information sur toute matière d'un Intérêt public, mais je dois refuser de mettre devant le Public la Correspondance du Ministre de Sa Majesté avec le Gouvernement Exécutif de la Province. Je crois qu'une telle mesure est sujette à objection en général, et, dans ce cas particulier, je ne la crois pas expé-
diente.”

DALHOUSIE.”

Votre Comité est d'opinion que votre Honorable Chambre, en demandant des informations ultérieures quant à la manière dont le Gouvernement de Sa Majesté envisageoit le Bill de Subside de Mil huit cent vingt-cinq, n'a jamais eu intention de faire décharger le Lieutenant-Gouverneur du blâme d'avoir donné la Sanction Royale à ce Bill, la conduite de Son Excellence dans ce cas particulier, comme dans tout le cours de son Administration, ayant été telle quelle doit lui assurer, dans l'opinion de votre Comité, l'approbation de notre Très-Gracieux Souverain, et la reconnaissance, l'affection et le respect de toutes les classes des Sujets de Sa Majesté en cette Province.

Qu'en refusant d'accorder la demande contenue dans l'Adresse de cette Chambre du Trois de Février dernier, demandant communication de la Dépêche qui avoit rapport au Bill de Subside, laquelle étoit adressée à Sir *Francis Burton*, mais n'a été reçu qu'après son départ de cette Province, Son Excellence le Gouverneur en Chef a mis cette Chambre hors d'état de pro-

timents of His Majesty's Government on this head, which it ought to possess, in order to make a Grant to His Majesty in a way consistent equally with its duty to the Crown, to the People of this Province as its Constituents, and with the Constitutional Privileges of this House.

Your Committee, have been unable to find any thing satisfactory in the explanations and reasons assigned in the said Message, as the sole foundation of the revocation of the Dispatch of the Fourth June One thousand eight hundred and twenty-five.

It appears, by the said Message, that His Excellency the Governor in Chief grounds the opinion which he announces on this subject, upon a Dispatch which he refuses to give your Honourable House Communication.

Your Committee, in the absence of that essential Document, are of opinion that it may be believed, that the justification of His Excellency the Lieutenant Governor does not rest solely upon the reasons adduced in the said Message.

Mr. Taschereau moved that the consideration of the said Report be postponed until To-morrow, and the Question being put upon the Motion, it was negatived.

Ordered, That the Chairman do leave the Chair, and report.

The whole nevertheless humbly submitted.

AUSTIN CUVILLIER,
Chairman.

céder sur cet objet avec cette entière connoissance des sentimens du Gouvernement de Sa Majesté qu'elle devoit avoir, de manière à pouvoir faire à Sa Majesté un Octroi qui convînt tout à la fois à ses devoirs vis-à-vis de la Couronne et de ses Constituans les Habitans de la Province; et aux Privilèges constitutionnels de cette Chambre.

Votre Comité n'a pu rien trouver de satisfaisant dans les explications et les raisons assignées dans ledit Message comme unique fondement de la révocation de la D/péche du Quatre Juin Mil huit cent vingt-cinq.

Il paroît, par ledit Message, que Son Excellence le Gouverneur en Chef appuie l'opinion qu'il énonce à ce sujet, sur une Dépêche dont il a refusé de donner communication à votre Honorable Chambre.

Votre Comité, en l'absence de ce Document essentiel, est d'opinion, que l'on peut croire que la justification de Son Excellence le Lieutenant-Gouverneur ne repose pas uniquement sur les raisons déduites dans ledit Message.

Mr. *Taschereau* fait motion que la considération du dit Rapport soit remise à Demain, et la Proposition ayant été mise aux Voix, elle a été négativée.

Ordonné, Que le Président laisse la Chaire, et fasse rapport.

Le tout néanmoins humblement soumis.

AUSTIN CUVILLIER,
Président.